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Har Kommissionen overvejet at vedtage nye støtteforanstaltninger for virksomheder inden for sektoren, så de
kan imødegå disse omkostninger?

Kan Kommissionen oplyse, hvilke foranstaltninger den har vedtaget eller overvejer at vedtage med henblik på
oprydning af lossepladser og for at sikre en bedre udnyttelse af affaldet inden for skiferindustrien i Fællesskabet?

(98/C 196/74) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-4007/97

af Daniel Varela Suanzes-Carpegna (PPE) til Kommissionen

(14. januar 1998)

Om: En kampagne til fremme af europæisk skifer

Der gøres i almindelighed ikke særlig meget for at fremme europæisk skifer. Produktets prestige har sin rod i
traditionen og i dets uforbederlige resultater som tækkemateriale. Alligevel er skifer i de lande, der ikke har
tradition for at bruge skifer, et af de mindst kendte byggematerialer, og desuden kender mange arkitekter og
entreprenører meget lidt til dets tekniske egenskaber, til hvordan det lægges, til dets holdbarhed og
anvendelsesmuligheder, og det generelle indtryk er, at det er et dyrt produkt, der udelukkende kan anvendes til
historiske bygninger og i luksusbyggerier. Man har heller ikke noget klart billede af europæisk skifer i
modsætning til skifer fra tredjelande, og der er almindeligvis ikke nogen social bevidsthed om betydningen af
denne industri.

Mener Kommissionen ikke, at det på denne baggrund er nødvendigt, at der i EU opstilles retningslinjer for støtte
til fremme af europæisk skifer?

Har Kommissionen vedtaget, eller har den til hensigt at vedtage foranstaltninger for at fremme og udbrede
kendskabet til europæisk skifer?

(98/C 196/75) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-4010/97

af Daniel Varela Suanzes-Carpegna (PPE) til Kommissionen

(14. januar 1998)

Om: Kvalitetsnormer for skifer fra Fællesskabet

For øjeblikket findes der ikke nogen normer på fællesskabsplan, der specifikt vedrører kontrollen med kvaliteten
af skifer produceret i EU eller af skifer importeret fra tredjelande.

Kan Kommissionen oplyse, hvilke foranstaltninger den har vedtaget, og hvilke den overvejer at vedtage for
specifikt og på en ensartet måde at kontrollere kvaliteten af såvel den skifer, der produceres i EU, som af den, der
importeres fra tredjelande?

Samlet svar
afgivet på Kommissionens vegne af Martin Bangemann

på skriftlige forespørgsler E-4006/97, E-4007/97 og E-4010/97

(6. februar 1998)

Kommissionen har i sin rapport til Rådet om iværksættelsen af konklusionerne fra Rådets møde den 18.
november 1993 om udvindingsvirksomhed til andre formål end energi (1) fastslået, at Fællesskabets lovgivning i
sig selv kun spiller en mindre rolle i spørgsmålet vedrørende miljøomkostningerne i sammenligning med de
nationale og regionale lovgivningsinitiativer. Selv om Kommissionen ikke udelukker, at sektoren kan have
regional betydning og dermed har adgang til midler fra strukturfondene, råder den ikke over finansieringsinstru-
menter til at kompensere for miljøomkostningerne.

Kommissionen råder ikke over midler til direkte fremme af produkter fra skifersektoren og mener at dette først
og fremmest er en opgave for brancheorganisationerne. Den gør dog opmærksom på, at uddannelsesforanstalt-
ninger gennemført sammen med andre parter i byggesektoren samt evt. forskning kan bidrage til dette formål.


